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Oœwiadczenie skierowane do ministra finansów Jana Vincenta-Rostowskiego

Szanowny Panie Ministrze!
W zwi¹zku z wprowadzeniem podatku VAT na us³ugi edukacyjne liczne rzesze dzieci i m³odzie¿y ma-

j¹ ograniczone mo¿liwoœci korzystania z prowadzonych przez szko³y niepubliczne programów nowo-
czesnych technik uczenia siê.

Wielu rodziców z terenów ma³ych miasteczek i wiosek ma ograniczone mo¿liwoœci stwarzania swoim
dzieciom warunków do rozwoju i zdobywania wiedzy, przede wszystkim z uwagi na trudn¹ sytuacjê eko-
nomiczn¹.

Niepubliczne placówki oœwiatowe zajmuj¹ce siê przedsiêwziêciami zwi¹zanymi z wyrównywaniem
szans poprzez sposób kszta³cenia – programy nauki self-study i e-learning – pozwala³y na zdobywanie
umiejêtnoœci bez wychodzenia z domu, a to w przypadku dzieci z obszarów wiejskich i gmin do 20 tysiê-
cy mieszkañców jest niezmiernie wa¿ne. Wœród tych dzieci i m³odzie¿y jest wielu uczniów maj¹cych pro-
blemy edukacyjne i cierpi¹cych na dysfunkcje takie jak dysleksja rozwojowa i inne. I w³aœnie dziêki
realizacji programów zwi¹zanych z technikami przyswajania wiedzy dzieci i m³odzie¿ ucz¹ siê zupe³nie
inaczej, chêtniej czytaj¹ i sprawiaj¹ mniej problemów nauczycielom i rodzicom.

Przyk³adem mo¿e byæ poznañski okrêgowy oœrodek Uniwersyteckiej Szko³y Kszta³cenia Indywidual-
nego w Krakowie. Programy edukacyjne tego oœrodka zrealizowa³o ponad osiem tysiêcy szeœciuset ucz-
niów, a obecnie bierze w nich udzia³ ponad siedem tysiêcy. Poznañski oœrodek wspó³pracuje z ponad
trzystoma szko³ami województwa wielkopolskiego oraz stoma w województwach lubuskim i stoma w za-
chodniopomorskim.

Z uwagi na wprowadzenie dwudziestotrzyprocentowej stawki podatku VAT placówki tego typu mu-
sia³y podnieœæ ceny o 23% oraz, ¿eby nie wykluczyæ zupe³nie czêœci ubogich rodzin, skróciæ czas opieki
dydaktycznej dla uczniów korzystaj¹cych z programów. Wprowadzenie dwudziestotrzyprocentowej
stawki podatku VAT zmniejszy³o dostêpnoœæ nowoczesnych programów uczenia siê a¿ o 40%.

Przysz³oœæ narodu to wyedukowane spo³eczeñstwo, w którym ka¿dy ma równe szanse startu. Tym-
czasem dzieci z terenów ma³ych gmin i terenów wiejskich, z uwagi na a¿ dwudziestotrzyprocentow¹
podwy¿kê, zosta³y w znacznym stopniu pozbawione tych szans.

Zwracamy siê zatem do Pana Ministra z proœb¹ o pochylenie siê nad przedstawionym przez nas pro-
blemem i rozwa¿enie mo¿liwoœci zniesienia ca³kowicie obowi¹zuj¹cej stawki podatku VAT – tak, jak
w przypadku szkó³ jazdy prowadz¹cych kursy prawa jazdy – chocia¿by na okres przejœciowy, lub
zmniejszenia jej do 8%.
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